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INFORMATIEVE RAAD 11 JUNI 2020
Notulen van de vergadering

Voorzitter: mevrouw B.H.M. Wielage
Griffier: de heer H. Nubé

Tevens aanwezig: de heer J.V. Douw (GL), mevrouw H. van ’t Riet (GL), mevrouw A-M de 
Smalen (GL), de heer H. Berkhout (D66), mevrouw J.A. Pietersen (D66), de heer R. Poelwijk 
(D66), de heer J.A. Jägers (VVD), de heer E.H. Timmer (VVD), de heer F.W. Geerts, de heer 
N.C. Portegijs (PvdA), de heer P.J. Ruijg (PvdA), de heer P.A. Prins (OPD), de heer J.G.M. 
Sikking (OnPD), de heer L.R. Smits (OnPD), de heer W. Advokaat (OD) en de heer P.M. de 
Zeeuw (CDA) 

Vanuit college aanwezig: burgemeester E. Boog, wethouder J.D.W. Klaasse, wethouder 
A.J.M. Scholten en wethouder M.A. Sikkes-Van den Berg 

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststellen agenda

De voorzitter heet iedereen van harte welkom.
Met de agenda wordt ingestemd.

2. Mededelingen portefeuillehouder Klaasse

Er zijn geen mededelingen.

3. Kredietaanvraag herinrichting Sportpark De Diemen

Wethouder Klaasse zegt dat enerzijds hiermee de mogelijkheid wordt gegeven om meer 
mensen de ruimte te geven om te sporten maar anderzijds door keuzes vaak ook pijn en 
geven ze mensen ongemak. De keuze die nu wordt gemaakt komt voort uit een gebrek aan 
ruimte. De raad gaf de opdracht aan het college om ruimte te zoeken voor een hockeyclub 
en om knelpunten uit de sportnota van 2015 aan te pakken.
In de meeste gevallen zijn onderzochte plekken ongeschikt, financieel onhaalbaar of niet 
mogelijk vanwege de provincie als hoeder van het groen in het buitengebied. Toch is het 
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gelukt om een plek voor 2 hockeyvelden te vinden, namelijk door een herinrichting van 
Sportpark De Diemen. HC Diemen is een club met nu al bijna 200 leden en zit te springen 
om een eigen accommodatie. Tegelijkertijd kan de wens van SV Diemen worden 
gehonoreerd voor een nieuw voetbalveld. Ook SV Zeeburg kan hierdoor op het sportpark 
een plek worden geboden en er is nog ruimte voor een beachveld. Er wordt op gerekend dat 
hierdoor zo’n 800 sporters extra de gelegenheid wordt geboden om op het sportpark te 
kunnen sporten.
Het slechte nieuws van deze herschikking is dat TIW-Survivors niet meer kan worden 
gefaciliteerd op het sportpark. Daarom heeft het college zich ervoor ingezet dat de 
honkballers hun sport vlak bij Diemen toch op een goede manier kunnen blijven uitoefenen. 
Op Sportpark Middenmeer, net aan de overkant van de A10, is door de gemeente 
Amsterdam ruimte geboden aan de club. Het complex van OVVO wordt geschikt gemaakt 
voor gezamenlijke bespeling. Met de beloofde aanpassingen is er een oplossing die de club 
echt goede mogelijkheden biedt en voldoende capaciteit om de sport op een goede manier 
te kunnen uitoefenen. Het college snapt heel goed dat dit pijn doet maar helaas is dit de 
enige mogelijkheid om optimaal gebruik te maken van het terrein.
TIW-Survivors blijft onderdeel van de Diemense Sportraad, kan tegen Diemense tarieven de 
binnensportaccommodaties blijven huren en contacten met de buurtsportcoaches 
onderhouden. Daarnaast wordt de club begeleid bij de verhuizing naar Sportpark 
Middenmeer. De keuze die voorligt is geen keuze tegen de honkbalclub maar het resultaat 
van een serieuze afweging van belangen.
De kredietaanvraag is gebaseerd op een voorkeursvariant die na het raadsbesluit verder zal 
worden uitgewerkt. Daar worden de sportverenigingen, de bonden en de omwonenden van 
Plantage de Sniep bij betrokken.

De heer Rossum (voorzitter TIW-Survivors) vindt dat er sprake is van een bestuurlijke 
dwaling. TIW-Survivors wordt verbannen van hun thuisfront zonder een realistisch 
toekomstperspectief te bieden maar het treft ook het hart van Diemen.
Er is sprake van een tunnelvisie. Ergens in de afgelopen jaren is er door de beleidsmakers 
een afslag genomen waarna hockey en honkbal inwisselbaar zijn geworden. Er is geen 
grondig onderzoek gedaan naar alternatieven. Het proces is niet zorgvuldig gevolgd en de 
gemeente houdt zich niet aan beloften en toezeggingen die zijn gedaan. Geen enkel plan 
staat zwart op wit en is naar de club gecommuniceerd. Er wordt niet geluisterd naar experts 
die zeggen dat OVVO en Survivors niet passen op Sportpark Middenmeer.
Uit het rapport blijkt dat een hockeyclub met 2 velden niet levensvatbaar is, dat zegt zowel 
de gemeente Amsterdam als de hockeybond. Er wordt aan voorbijgegaan dat de juridische 
uitvoerbaarheid van het huidige plan bijzonder laag is en het is ook heel apart dat er een 
plan wordt gemaakt waarbij over de Survivors niets staat in het huidige voorstel terwijl het de 
club direct raakt. Dit betekent het einde van TIW-Survivors. Als er met een frisse blik naar 
gekeken wordt zouden er heel andere conclusies uitkomen.
De gemeenteraad moet zich de vraag stellen van wat voor gemeente wil Diemen zijn. Op 
zich is het lovenswaardig dat het huidige plan erop is ingesteld om zoveel mogelijk mensen 
te kunnen laten sporten maar de vraag is ten koste van wat. De vereniging heeft op dit 
moment zo’n 200 leden waarvan 177 spelende leden. Er is een petitie gestart en die is al 
1700 keer ondertekend. TIW-Survivors zet zich al sinds 1967 in voor de gemeenschap van 
Diemen door sport aan te bieden, clinics te verzorgen, door mee te doen aan de 
Koningsspelen, door schoolsportdagen te faciliteren, door het bereiken van minderheden, 
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door mensen te laten sporten die minder atletisch zijn. De vraag is of Diemen een gemeente 
is die groter, meer, sneller, harder wil worden of is Diemen een gemeente die kiest voor 
inclusief, traditie, beschermen van minderheden?
De heer Veenstra (bestuurslid TIW-Survivors) geeft aan dat dit niet de eerste keer is dat een 
honkbalclub mogelijk wordt verhuisd in Diemen. Vroeger werd op hoog niveau gehonkbald 
op Spoorzicht door Giants Diemen. Deze club moest weg onder druk van wethouder Van 
Dijk. De gemeente Almere wilde graag een club die op hoog niveau honkbalde. De 
gemeente Diemen wilde echter niet betalen voor de verhuizing, ook niet na een kort geding, 
en Almere had het veld niet op tijd klaar. Vervolgens ging de club failliet en trok zich terug uit 
de competitie.
De achtergebleven leden in Diemen richtten Survivors op. Deze ging samen met HCTW, een 
Amsterdamse honkbalvereniging, spelen op Sportpark De Diemen onder de naam TIW-
Survivors. De geschiedenis lijkt zich te herhalen want de vereniging wordt door de gemeente 
onder druk gezet en heeft geen toekomstperspectief want dat is een combiveld op Sportpark 
Middenmeer.
De gemeente Amsterdam zegt dat er meer verenigingen zijn die het prima doen op een 
combiveld maar Nordstars en Quick geven aan dat zij helemaal niet uit de voeten kunnen op 
een combiveld en dat zij spijt hebben dat zij daar ooit voor hebben gekozen.

Ons Diemen vraagt hoeveel leden de vereniging heeft.

De heer Veenstra meldt dat de club op het moment 177 spelende leden heeft. Op de 
volgende vergadering op 2 juli zal dat 200 zijn of misschien nog wel meer.

Mevrouw Van der Grind (accountmanager Koninklijke Nederlandse Baseball- en 
Softbalbond) memoreert dat met een actieve bijdrage van TIW-Survivors in het verleden een 
taskforce is opgesteld om te kijken hoe honkbal en softbal een boost kan worden gegeven in 
de gemeente Amsterdam. De vereniging bedrijft nu op een A-locatie haar sport met 2 
volwaardige velden, een honkbal- en een softbalveld inclusief verlichting. Het is heel jammer 
dat dit weggaat want er zijn niet zoveel prachtige locaties in het land. Er is echt te weinig 
ruimte op Sportpark Middenmeer met een combiveld om de 2 verenigingen daar goed te 
kunnen faciliteren met goede omstandigheden voor trainingen en om wedstrijden te kunnen 
spelen. De zachte landing die beloofd is moet eerst verzekerd worden voordat er sprake zou 
kunnen zijn van een verhuizing van TIW naar Sportpark Middenmeer.

Ons Diemen wijst erop dat in het rapport van de gemeente Amsterdam staat dat met wat 
verrijdbare hekken het wel is aan te passen en dat als eerder wordt begonnen dan 10.00 uur 
het allemaal makkelijk kan.

Mevrouw Van der Grind zegt dat er dan nog te weinig ruimte is. Deskundigen van de 
terreincommissie van de KNBSB hebben goed bekeken wat de mogelijkheden en de 
beperkingen zijn. De conclusie blijft dat er te weinig ruimte is. Als er door de verhuizing 
sprake is van ledenverlies neemt dat ook nog eens de mogelijkheden voor groei weg terwijl 
de bond juist inzet op groei van deze sporten en dat is onacceptabel.
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PvdA merkt op dat in de plannen ook wordt gesproken over het eventueel gebruik van 
voetbalvelden die daar in de buurt liggen en dat is mogelijk een optie om groei mogelijk te 
maken.

Mevrouw Van der Grind zegt dat het alleen zou passen als door de verhuizing leden worden 
verloren terwijl TIW nu een behoorlijke groei laat zien en de verwachting is dat dit door gaat 
zetten. Als de gemeente Amsterdam de mogelijkheid biedt van een extra veld is er meer 
speel- en trainingsruimte voor de leden van beide clubs.

D66 memoreert dat in de brief van 28 mei jongstleden van de gemeente Amsterdam wordt 
verwezen naar 2 andere verenigingen, namelijk Nordstars en Quick. Die spelen op dezelfde 
combinatie van velden en hebben geen of vergelijkbare verlichting als wat bij OVVO 
gerealiseerd zou worden. Hoe kan het dan dat het daar wel past?

Mevrouw Van der Grind geeft aan dat bij OVVO het softbalveld links van het honkbalveld is 
gesitueerd en dat betekent dat de binnenvelden van beide velden heel dicht bij elkaar liggen. 
Dat geeft met name bij trainingen veel problemen. Bij wedstrijden kan er sowieso niet op een 
combinatieveld tegelijk gespeeld worden. De 2 genoemde verenigingen hebben nu ook al 
problemen om alles passend te krijgen. Zij hebben dus ook enorme moeite om de groei van 
het ledental te organiseren. Als er bijvoorbeeld meer seniorenteams zijn wordt de bezetting 
op het honkbalveld hoger en wordt het dus lastiger inpasbaar dan wanneer er meer 
jeugdteams zijn. Het aantal leden zegt dus niet alles maar de inpasbaarheid hangt af van de 
categorie en het niveau waarop ze spelen.

VVD vraagt of het aantal competitieteams niet de graadmeter is van of het past of niet.

Mevrouw Van der Grind herhaalt dat het afhangt van het aantal seniorenteams en het aantal 
jeugdteams. Op een jeugdveld kan softbal in alle klassen worden gespeeld maar vanaf 
juniorenhonkbal moet op een volwaardig honkbalveld worden gespeeld. Meer seniorenteams 
zijn dus lastiger in te passen op een combiveld dan wanneer er meer jeugdteams zijn.

De heer Swaab (voorzitter Hockeyclub Diemen) geeft aan dat er enorme wachtlijsten zijn van 
meer dan 1000 kinderen bij Amsterdamse hockeyverenigingen waaronder veel kinderen uit 
Diemen. Daarom is in 2017 het burgerinitiatief ingediend. Deze wachtlijsten komen onder 
andere door de groei van de bevolking, het groeiend aantal kinderen dat wil hockeyen en 
door een tekort aan sportvoorzieningen. De sportnota van Diemen is de basis geweest voor 
de gemeenten Amsterdam en Diemen om oplossingen te zoeken hoe met de schaarse 
beschikbare ruimte voor sport optimaal kan worden omgegaan. Het is de aanleiding geweest 
voor een gezamenlijk onderzoek naar de toekomst van honkbal en hockey in de regio 
Diemen, Amsterdam Oost en Zuidoost. Bij dit onderzoek zijn ook de honkbalverenigingen, de 
honkbalbond, SV Diemen, HC Diemen en de hockeybond betrokken geweest.
De conclusie uit het onderzoek is dat er een realistisch en haalbaar scenario is dat recht doet 
aan alle belangen. Het zorgt ervoor dat 2 zeer excessief gebruikte honkbalaccommodaties 
beter kunnen worden benut en er kan iets gedaan worden aan de lange wachtlijsten voor 
voetbal en hockey. Natuurlijk heeft dit ingrijpende gevolgen voor bestaande verenigingen en 
dit kan gepaard gaan met emotie.
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Uit een bijgevoegde brief van de gemeente Amsterdam blijkt dat dit gerealiseerd kan worden 
op de voorgestelde wijziging en dat de honkbal van harte welkom is bij OVVO. TIW 
concludeert dat een hockeyvereniging met 2 velden niet zinvol is maar er zijn voldoende 
hockeyverenigingen in het land met 2 velden en 2 velden biedt voor HC Diemen voldoende 
capaciteit. Daarnaast is het zinvol dat de beschikbare ruimte voor sport in Diemen zo 
optimaal mogelijk wordt gebruikt. De honkbal heeft zelf aan het rapport meegewerkt maar 
het is wellicht niet dat wat de honkbal ervan had verwacht.
Met onderhavig voorstel kunnen 3 Diemense verenigingen met Diemense leden hun 
ambities waarmaken. Voor handbal is dit een mooie optie, SV Diemen kan na lang wachten 
verder groeien en HC Diemen kan werken aan haar toekomst en snel verder groeien naar 
500-700 leden. De vereniging is in korte tijd gegroeid van 100 naar bijna 200 leden en er zijn 
nu 15 competitieteams zonder actief te werven.
De gemeente Diemen is gegroeid naar bijna 30.000 inwoners en alle nieuwe inwoners willen 
ook sporten, met name voetbal en hockey. Inmiddels bestaat 65% van de leden uit 
Diemenaren. Er is veel aanwas in de jongste jeugd en dat is allemaal afkomstig uit Diemen. 
In totaal kunnen straks bijna 800 inwoners sporten op de nieuw aan te leggen velden in 
plaats van de huidige ongeveer 100.

Ons Diemen vraagt of de heer Swaab in 2016 is benaderd door de gemeente Diemen met 
de vraag om een hockeyvereniging op te starten.

De heer Swaab antwoordt ontkennend. Er was een enorme wachtlijst bij Athena en vanuit 
die hoek is gevraagd aan Diemense leden om te kijken wat die zouden kunnen betekenen 
voor hockey in Diemen. Bij Athena en IJburg waren er namelijk veel kinderen op de wachtlijst 
die uit Diemen komen. De gemeente was wel bij het eerste overleg betrokken.

Ons Diemen memoreert dat de heer Swaab het in de informatieve raad in 2017 had over een 
gezamenlijke oproep van onder andere de gemeente. Het verzoek kwam dus van de 
gemeente. Gisteren stond de heer Swaab op de foto bij de ondertekening van het 
sportakkoord. Was hij daarvoor uitgenodigd en door wie?

De heer Swaab zegt dat hij hiervoor was uitgenodigd door de heer Van der Kleij van het 
sportakkoord. HC Diemen is ondertekenaar van het sportakkoord.

Ons Diemen memoreert dat de heer Swaab in 2016 ook zei dat een definitieve locatie heel 
belangrijk was dat de ouders en de kinderen binnen één seizoen zicht zouden krijgen op een 
volwaardige vereniging inclusief faciliteiten. Blijkbaar is er een verwachting gewekt bij de 
heer Swaab want anders zou hij dat niet zeggen. Waar komt die verwachting vandaan?

De heer Swaab zegt dat in de sportnota al de wens werd geuit dat er in Diemen hockey 
komt. Hij heeft toen gesteld dat het belangrijk is om dat binnen één seizoen te regelen om 
leden te kunnen behouden en de leden een toekomstperspectief kon worden gegeven. Met 
onderhavig raadsvoorstel kan aan de leden wel degelijk een toekomstperspectief worden 
geboden.

Ons Diemen hoorde deze week van een meisje die zich inschrijft bij Athena dat daar geen 
wachtlijsten zijn.
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De heer Swaab heeft regelmatig contact met de hockeyclub Athena. Die vereniging heeft 
nog steeds een enorme wachtlijst. Mensen kunnen zich altijd inschrijven maar dat betekent 
niet dat ze direct geplaatst worden.

Onafhankelijke Partij Diemen vraagt wat HC Diemen samen kan doen met TIW-Survivors op 
Sportpark De Diemen, bijvoorbeeld wat betreft BeeBall. 

De heer Swaab zegt dat dit niet is voorzien in het huidige plan. Dit zou wel gerealiseerd 
kunnen worden bij OVVO want daarnaast ligt een voetbalveld waar al BeeBall op gespeeld 
wordt.

Onafhankelijke Partij Diemen vraagt of de heer Swaab bereid is om TIW-Survivors 
tegemoetkomen als zij daarom vraagt.

De heer Swaab geeft aan dat hij niet weet hoe dit zou moeten worden gerealiseerd. Als die 2 
velden ter beschikking komen zullen die snel zijn gevuld en dan is het dus de vraag of de 
ruimte er is om er nog andere sporten toe te laten.

Mevrouw Tool (Handbalvereniging SV Zeeburg) legt uit dat de komst van de tweede sporthal 
tot gevolg heeft dat het clubgebouw gesloopt moet worden. In eerste instantie zou het 
honkbalveld tussen de 2 sporthallen in komen te liggen en dan zou gebruik worden gemaakt 
van de kleedkamers, de scheidsrechtersruimte en de horeca in de sporthal maar toen is het 
idee ontstaan of met het sportveld kon worden verhuisd naar het sportpark.
Dat heeft een aantal voordelen voor de vereniging want dan kan gebruik worden gemaakt 
van de sportaccommodaties die daar al staan zoals de kleedkamers en de kantine. Hierover 
is de vereniging in gesprek met SV Diemen. Met het mixtoernooi is het ook veel fijner om dat 
op een sportpark te doen omdat er dan veel meer mogelijkheden zijn en kunnen samen met 
de verenigingen die al op het sportpark aanwezig zijn initiatieven worden ontplooid.
Het beachhandbal is de afgelopen jaren heel populair geworden en het is voor de 
selectieteams een hele goede manier om de techniek te oefenen in plaats van op asfalt. 
Voor de vereniging heeft het dus alleen maar voordelen om te verhuizen.

VVD vraagt hoe het zit met de afmeting van de velden, of beachvolleybal zomaar kan 
worden gespeeld op een beachhandbalveld.
Mevrouw Tool weet niet of de afmetingen van het veld precies hetzelfde zijn maar er wordt 
rekening gehouden met de aanleg van het veld dat het multifunctioneel inzetbaar is.

Ons Diemen vraagt of de behoefte aan speelvelden in het participatieproces bij de tweede 
sporthal ter sprake is gekomen. Het beachhandbalveld is nieuw en is dat niet eerder ter 
sprake gekomen?

Mevrouw Tool zegt dat zodra bekend was dat er een tweede sporthal zou komen het 
scenario is besproken omdat er in ieder geval een handbalveld moet verdwijnen. Er is 
gekeken naar de optie naast de sporthal of naar het sportpark en wat daarvan de voor- en 
nadelen zijn.
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De heer Van der Weele (voorzitter Voetbalclub SV Diemen) memoreert dat een aantal jaar 
geleden werd gesproken over een combiveld samen met TIW-Survivors. Anderhalf jaar 
geleden is gesproken over een vierde veld zoals het nu wordt. Hopelijk gaat de raad op 2 juli 
akkoord met het raadsvoorstel.
SV Diemen heeft 1000 leden waarvan 800 spelende leden waaronder 600 jeugdleden. Het 
komende seizoen wordt met 55 teams in de competitie gespeeld. De vereniging is opgericht 
in 1931 aan de Ouderkerkerlaan en via Spoorzicht op Sportpark De Diemen beland. De 
vereniging is nooit gefuseerd. De club staat voor een verdere groei van de leden maar zit 
krap in het jasje. De 800 leden spelen voornamelijk op de zaterdag en dat zorgt voor een 
behoorlijke druk op de accommodatie. Er is geen ruimte meer om extra wedstrijden te 
organiseren. Doordeweeks zijn alle velden gevuld met trainingen van de diverse teams en 
het verschuiven van een training is bijna niet mogelijk. Er kunnen geen extra wedstrijden 
worden gespeeld en dat kost dus inkomsten van de kantine.
De ambitie is om de jeugdleden vaker en beter te laten trainen. Dit betekent dat er een 
toename zou moeten zijn van 30 trainingsmomenten. Voor selectieteams dient een derde 
trainingsmoment te worden geboden omdat de club met de selectieteams op divisieniveau 
wil gaan spelen. Dat betekent 15 trainingsmomenten erbij. De komende jaren wordt een 
behoorlijke groei van het aantal jeugdleden verwacht en hopelijk ook senioren. Er is nu al 
een wachtlijst van 20 mini’s. Als de Sniep en Holland Park volledig zijn ontwikkeld verwacht 
de vereniging naar 1200-1300 leden te kunnen groeien en misschien wel meer. Dit betekent 
dat de club er 20 teams erbij zou krijgen om 2 à 3 keer in de week te trainen en te spelen op 
de zaterdag en eventueel de zondag. Voorts is er sprake van walking voetbal en voetbal 
voor mensen met een handicap. Daarnaast is het de bedoeling om het vrouwenvoetbal 
verder te ontwikkelen.
Als SV Diemen geen 4e veld krijgt blijft de vereniging stilstaan en kan de Diemense bevolking 
niet worden bediend. Dan zal het aantal leden snel omlaaggaan, de kantine-inkomsten 
nemen af en op termijn ook de contributie-inkomsten. De vereniging zal dan moeten 
aankloppen bij de gemeente voor financiële hulp.

Onafhankelijke Partij Diemen vraagt wat de vereniging kan betekenen voor TIW-Survivors. 
Die club doet heel goed werk voor Diemen zoals lessen voor scholen. De voetbalvereniging 
begint pas om 03.00 uur ‘s middags en ‘s ochtends kunnen daar dus de scholen terecht 
onder auspiciën van TIW-Survivors.

De heer Van der Weele zegt dat over die vraag zou moeten worden nagedacht. Door de 
week zijn de velden in de ochtend leeg maar in het weekend niet. In de loop van de dag 
wordt er onder andere van de velden gebruik gemaakt door de Kersenboom. Het is prima als 
er activiteiten zijn op de velden als er niet gespeeld wordt. Dat zou zelfs extra kantine-
inkomsten betekenen maar het is de vraag of de mensen van TIW-Survivors om 10:00 uur ‘s 
ochtends al gaan trainen of BeeBallen. 

Ons Diemen ziet advertenties met een oproep om meer leden. Voor welke categorie heeft de 
voetbalvereniging wachtlijsten?

De heer Van der Weele stelt dat de vereniging helemaal niet een oproep heeft gedaan voor 
meer leden want de leden komen vanzelf. Er staan nu 20 mini’s op de wachtlijst. Dat is in de 
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leeftijd van 7-12 jaar. Het enige waar ruimte voor is zijn seniorenteams op de zondag. Het 
idee is dat Ons Diemen erg op de honkbal zit.

Ons Diemen is voor diversiteit van sport. De betreffende advertentie staat op Instagram. Is 
het een idee om de mini’s op het buitenveld van het honkbalveld te laten voetballen?

De heer Van der Weele memoreert dat in 2015 een delegatie van de club en van TIW-
Survivors naar Lugdunum in Leiden geweest. Er zijn ook mensen uit Amsterdam en Diemen 
meegegaan. Daar is gekeken naar een combiveld voor honkbal en voetbal. De gemeente is 
bezig geweest om een aanbesteding te doen om daar handen en voeten aan te geven maar 
de honkbal heeft zich teruggetrokken waardoor dit plan niet door is gegaan. Dan is het raar 
dat Ons Diemen vraagt of met de mini’s op het honkbalveld zou kunnen worden gespeeld. 
Het moet wel van beide kanten komen.

Ons Diemen zegt dat toen de discussie was een volwassen veld met TIW-Survivors en de 
vraag is nu een miniveld en dat is heel wat anders.

D66 vindt het van essentieel belang dat de voorzieningen meegroeien met het inwoneraantal 
van Diemen. Met de herinrichting van Sportpark De Diemen wordt eindelijk ruimte voor 
hockey in Diemen gecreëerd. Zelfs zonder eigen faciliteiten is HC Diemen al een sterke 
vereniging met veel potentie. Daarnaast komt er ruimte voor de lang gekoesterde wens van 
een extra veld voor SV Diemen. Ook een club die nog altijd groeit. Tot slot komt er een plek 
voor een handbal- en beachvolleybalveld wat nog meer diversiteit aanbrengt in het 
sportpark.
Dit heeft wel tot gevolg dat TIW-Survivors moet verhuizen. Samen met de gemeente 
Amsterdam is daar een nette oplossing voor gevonden. De vereniging kan vlak over de 
gemeentegrens terecht bij OVVO. De gemeente Amsterdam gaat investeren in het veld, licht 
en faciliteiten voor een kwaliteitsimpuls en om het breder bespeelbaar te maken. Hierdoor 
wordt invulling gegeven aan een zachte landing. Met het creatief plannen van trainingen en 
wedstrijden moet dit mogelijk zijn. De realiteit is echter dat dit voor bijna alle 
sportverenigingen in de regio geldt want de ruimte is schaars.
Goed wordt begrepen dat dit voor TIW-Survivors niet de perfecte oplossing is maar dit is wel 
een acceptabele oplossing. Door de herinrichting van het sportpark kunnen nog veel meer 
Diemenaren gaan sporten en wordt de sportdiversiteit van het sportpark uitgebreid. 
Daarnaast is er een oplossing om de honkbal op een nette manier op een andere plek onder 
te brengen. Derhalve kan worden ingestemd met het voorliggende raadsvoorstel.

VVD memoreert dat 4 jaar geleden bleek dat er een flinke behoefte was aan een 
hockeyvereniging in Diemen want Diemense kinderen konden nauwelijks terecht bij 
hockeyverenigingen in de regio vanwege lange wachtlijsten. Duidelijk is dat er niet 
voldoende ruimte is voor alle sporten in Diemen. Hier wreekt zich dat de afgelopen jaren het 
college van GroenLinks, PvdA en D66 eenzijdig heeft ingestoken op het bouwen van 
woningen zonder er voldoende rekening mee te houden dat dit ook vraagt om extra 
voorzieningen zoals recreatiesport, parkeren, groen et cetera.
In het voorliggende voorstel is er helaas geen ruimte meer voor TIW-Survivors maar gelukkig 
is er een alternatief gevonden in de onmiddellijke nabijheid van deze locatie. Gezien het 
rapport van de gemeente Amsterdam is tezamen met OVVO de enige manier en tegelijk ook 
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een kansrijk initiatief. Het huidige complex in Diemen biedt echter veel meer ruimte voor 
honkbal en softbal maar ruimte is een schaars goed in de regio en veel mensen willen 
sporten. Honkbal had ook een plaats mogen krijgen op Park Spoorzicht of op de 
weilandendriehoek maar helaas is dat om diverse redenen niet opportuun.
Met de aanpassing zoals nieuwe lichtmasten lijkt het complex op de Middenmeer te kunnen 
wedijveren met andere honkbal- en softbalverenigingen in Amsterdam. OVVO en TIW-
Survivors zijn qua hoeveelheid competitieteams te vergelijken met Nordstars en dan wordt 
het complex in Middenmeer ook nog eens voorzien van adequate verlichting. Dat is 
essentieel om 6 competitiewedstrijden per week af te werken. Vind het college de 
aangepaste accommodatie van OVVO passend voor de 2 verenigingen?
Het is ingrijpend dat de 34 Diemenaren niet meer in Diemen kunnen honkballen of softballen 
maar gelukkig kunnen ze de sport toch wel bedrijven bij een Diemense vereniging heel 
dichtbij. Op het huidige veld van de Survivors ontstaat daardoor wel ruimte voor 800-900 
georganiseerde sporters. Het is belangrijk dat zoveel mogelijk inwoners kunnen sporten en 
vanwege het sociale aspect verdient het verenigingsverband dan de voorkeur. Misschien is 
de oplossing op de Middenmeer tijdelijk. Als honk- en softbal in de komende tijd gaat groeien 
in de regio zal nader gezocht moeten worden naar andere oplossingen.
In de brief van 7 juni jongstleden van TIW-Survivors wordt het college verweten dat er niet 
helder zou zijn gecommuniceerd met de vereniging dat een verhuizing naar het complex 
onhaalbaar zou zijn en door de gemeente zou zijn gezwalkt. De VVD heeft dat niet zo 
ervaren. De Diemense VVD is de afgelopen jaren vrijwel steeds aanwezig geweest bij de 
vergaderingen van de Sportraad en daar is in aanwezigheid van de honkbal regelmatig 
overlegd over de ruimteproblematiek op Sportpark De Diemen. Het moet de vereniging 
duidelijk zijn geweest dat de gemeente op zoek was naar oplossingen hiervoor. Kent de 
wethouder deze brief ook? De variant in het raadsvoorstel met 2 hockeyvelden en geen extra 
voetbalveld valt voor de VVD af.

Ons Diemen constateert dat de VVD zich kan vinden in de conclusie van TIW-Survivors dat 
er slecht gecommuniceerd was in de gesprekken met de gemeente. Daar was de fractie van 
de VVD echter niet aanwezig, enkel bij de vergaderingen in de Sportraad.

VVD zegt dat de fractie regelmatig aanwezig was in de vergaderingen van de Sportraad. 
Daar kwam die problematiek regelmatig aan de orde en die gesprekken lieten geen 
onduidelijkheid bestaan. Over de gesprekken met de gemeente kan geen oordeel worden 
gegeven. De brief is beschouwd als dat wordt ingegaan op de algemene communicatie.
De VVD kiest voor variant 1 dat de geluidsoverlast voor omwonenden beperkt en het is goed 
als het wandelpad richting de Diem wordt behouden.

De voorzitter meldt dat alle ingezonden brieven in iBabs aan de agenda zijn toegevoegd.

Ons Diemen betreurt dat de verwachtingen van de hockeysport steeds worden beschadigd. 
Bij de presentatie van de sportnota op 28 februari werd een illustratie getoond van 
verschillende sporten in Diemen en daar stond ook al een hockeyer op. Dat was wel een 
beetje vreemd. Verder was er een sheet tijdens de presentatie van wie leest er nou een 
sportnota. Die opmerking wordt inmiddels begrepen want de sportnota is nergens te vinden 
voor de gewone burger. Het staat niet op de gemeentelijke website en niet in de Kennisbank 
sport en bewegen.
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De sportnota stuurt erg op hockey zonder feitelijk onderzoek. De argumentatie van de 
onderbezetting die wordt gebruikt bij de kredietaanvraag is niet te vinden in de sportnota. 
Wel wordt bekeken hoeveel leden er op een vierkante meter gaan. Zo bestaan er bij de 
buitensport grote verschillen tussen de kosten per type accommodatie per lid, staat er te 
lezen, en dat valt positief uit voor voetbal en een lage bezetting voor honkbal. Gelukkig is er 
geen cricketsport in Diemen maar een tennisvereniging heeft ook maar een paar banen in 
gebruik. Omdat er echter 350 leden zijn is er een betere bezetting. Dus in de hele nota 
worden appels met peren vergeleken. De sportnota geeft geen onderbouwing waarom er 
hockey in Diemen moet komen.

D66 wijst erop dat het voorstel dat voorligt komt uit het raadsbesluit uit 2017 waarin aan het 
college is gevraagd om scenario’s uit te werken om hockey in Diemen te huisvesten en om 
alternatieve huisvesting voor TIW-Survivors te vinden.

Ons Diemen zegt dat de vraag naar hockey voortkomt uit de sportnota. Het aantal leden per 
vierkante meter is niet de juiste manier om sport te beoordelen. Door een gezamenlijke 
oproep in 2017 door de gemeente en de hockeyvereniging Athene is de vraag ontstaan aan 
de gemeente of zij hockey wil faciliteren. Daarna zou er een burgerinitiatief komen. De vraag 
is echter of er niet eerst onderzoek naar moet worden gedaan want het accommodatiebeleid 
is zorg dragen voor een goede aansluiting van vraag en aanbod van voorzieningen.

VVD begrijpt dat Ons Diemen zegt dat er eerst sprake was van het uitwerken van scenario’s 
en dat vervolgens het initiatief is gestart maar het is juist andersom.

Ons Diemen heeft het woord scenario’s niet gebruikt. Uit het antwoord op schriftelijke vragen 
wordt begrepen dat er geen onderzoek is gedaan naar de sportbehoeften onder de inwoners 
en dat de noodzaak daartoe naar de mening van het college ontbrak. Dat is wel vreemd in 
het licht van zo’n grote investering. Amsterdam Noord heeft zo’n onderzoek wel uitgevoerd 
en zag vervolgens af van de uitbreiding van bepaalde sportvelden. In Amsterdam Zuidoost is 
een hockeyveld aangelegd en daarna is een vereniging opgestart. Het vorige bestuur van de 
vereniging is wegens gebrek aan leden ermee gestopt. Inmiddels zit er een nieuw bestuur 
dat druk bezig is met het werven van leden maar er is nog geen team bij elkaar. Daarnaast 
zijn er berichten dat de wachtlijsten in Oost inmiddels weg zijn. Daarom moet eerst goed 
worden onderzocht wat er nodig is in Diemen aan sport en bewegen.

D66 wijst erop dat er nu sprake is van een vereniging die voortkomt uit een burgerinitiatief. 
Die heeft inmiddels 200 leden en bestaat nog steeds zonder dat er sprake is van eigen 
faciliteiten. In hoeverre vindt Ons Diemen zo’n burgerinitiatief onvoldoende?

Ons Diemen memoreert dat er eerst een vraag was van een aantal enthousiaste ouders en 
de heer Jägers ging bij Athena lobbyen voor het opzetten van een hockeyclub. Dat is te 
lezen op de site van de VVD. Vervolgens is er een gesprek geweest van de gemeenteraad 
met de ambtenaren en wethouder Klaasse.

VVD stelt dat de fractie niet heeft gelobbyd voor het oprichten van een hockeyvereniging.
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Ons Diemen wijst erop dat er op de website van de VVD Diemen een artikel staat hoe dit is 
geregeld. Het ledental van HC Diemen loopt door enthousiasme een beetje op. Statistieken 
geven aan dat het verenigingsleven stabiel blijft en dat er een grote toename is van 
ongeorganiseerde sport zoals gymmen in een sportzaaltje, hardlopen et cetera en daarom is 
eerst een onderzoek nodig. Door de corona wordt het ongeorganiseerde sporten alleen maar 
versterkt.

Onafhankelijke Partij Diemen vindt dat wanneer de sportvelden opnieuw worden ingericht het 
verstandig is om eerst een onderzoek uit te voeren wat toekomstbestendig is want Diemen 
groeit naar 36.000 inwoners en de huidige sportvoorzieningen zullen moeten meegroeien. 
Als de honkbalvelden vrijkomen kunnen de snelgroeiende hockey- en voetbalvereniging 
meer ruimte krijgen. Echter, zijn er combinaties met andere sporten te maken? Het sportpark 
kan daarop worden aangepast, mede door enkele velden multifunctioneel te maken.
Zo kan er een veld worden ingericht dat in de winter als ijsbaan kan functioneren. Hierdoor 
komt het veld vrij voor andere doeleinden en dan hoeven er in de winter geen kassa’s, 
toiletten, kleedruimte en een kantine ingericht te worden want de faciliteiten zijn al aanwezig 
bij de sportvelden maar wellicht is dit een heel slecht voorbeeld.

D66 zegt dat niet de ijsbaan maar de regels van de provincie dit in de weg staan.

Onafhankelijke Partij Diemen herhaalt dat dit een zeer slecht voorbeeld is. In het land zijn 
diverse combivelden en er is de wens bij de verenigingen om één facilitair gebouw met 
elkaar te delen, een gebouw waarin kantine, kleedruimtes, vergaderzalen, bestuurskamer, 
technische ruimte, EHBO et cetera kunnen worden ondergebracht. Zo komt er meer ruimte 
vrij voor andere sporten zoals bijvoorbeeld een atletiekbaan.
Op zich is het voorliggende plan goed maar voldoet het wel aan de sportbehoefte, gelet op 
de enorme groei van Diemen? Voordat besloten wordt tot de voorliggende aanpassing is het 
raadzaam om het geheel van de sportvelden in ogenschouw te nemen. Een onderzoek naar 
de integrale herinrichting van het sportpark is nodig om later niet voor nieuwe dilemma’s te 
komen staan.
TIW-Survivors is een Diemense vereniging maar deze constateert dat de gemeente de 
vereniging zomaar over de grens dumpt zonder uitzicht op toekomst. De vereniging zou in 
overleg moeten gaan met de andere verenigingen op het sportpark en met hen gaan 
samenwerken. Bij de herinrichting van de velden kan TIW-Survivors veel jeugdwerk in 
Diemen blijven doen en de fractie stelt het op prijs wanneer dat wordt voortgezet.
Lichtmasten die niet door de honkbalbond zijn goedgekeurd kunnen geen belemmering 
vormen want ‘s avonds worden er geen competitiewedstrijden gespeeld. De vereniging moet 
met de wethouder onderhandelen over de bruidsschat. Indien nodig kan dat voorstel dan aan 
de raad ter goedkeuring worden voorgelegd. Kan de wethouder de afspraken en 
toezeggingen op papier zetten en ter goedkeuring aan de raad voorleggen als er een geschil 
blijft? Ziet OVVO onoverkomelijke problemen?
Door de groei van Diemen komt er nog meer behoefte aan ruimte voor sport. Daar zijn 
mogelijkheden voor op de weilandendriehoek en op de spoorwegdriehoek om meer 
sportvelden te realiseren maar dat lukt niet overmorgen. Hiervoor zal politiek gezien heel 
veel moeten worden gemasseerd. TIW-Survivors wordt niet zomaar over de gemeentegrens 
gedumpt zonder uitzicht op een toekomst. Een gentlemen’s agreement met die vereniging is 
voldoende om deze kredietaanvraag als hamerstuk te laten passeren.
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CDA constateert dat Diemen de snelst groeiende gemeente in Nederland is zowel qua 
inwoners als woningaantal. Voor de daarbij behorende voorzieningen moet Diemen 
woekeren met de schaarse ruimte en af en toe voorbij de gemeentegrenzen kijken. Er dient 
ook rekening mee worden gehouden dat het spectrum van sporten aan het veranderen is. 
Hockey groeit met aanwas van veel jeugd en ook SV Diemen groeit uit zijn jasje. Het CDA 
kan meegaan met de argumentatie in het onderzoeksrapport maar het is zuur voor de 
Survivors en het vraagt van hen een offer van een verhuizing naar Sportpark Middenmeer.
Dit legt aan de gemeente de verplichting op van een zachte landing met een accommodatie, 
een verrijdbaar hekwerk en ledverlichting. Het college krijgt vanavond een extra kans om de 
twijfel over de zachte landing bij die vereniging weg te nemen.
In een brief van het college aan wethouder Kukenheim van Amsterdam van 23 juli 2019 
wordt een snelle uitspraak gevraagd over de termijn waarbinnen de voor de verhuizing van 
de vereniging noodzakelijke aanpassingen van de velden van OVVO zijn gerealiseerd. De 
Amsterdamse wethouder schrijft in een brief van 28 mei 2020 dat dan ook de procedure in 
werking wordt gezet voor toestemming voor uitbreiding van de verlichting met lichtmasten 
van 22 of zelfs 27 m.
Is deze procedure al door Amsterdam in gang gezet of wordt er gewacht op het raadsbesluit 
van Diemen? Wat gebeurt er met de Survivors als er geen toestemming wordt verleend voor 
uitbreiding van de verlichting? Hoe groot schat de wethouder dit risico in?
De indruk bestaat dat variant 1 en variant 3 de natuur het meeste zullen sparen. Van deze 
twee lijkt variant 1 de minste overlast te gaan verzorgen aan omwonenden maar 
onderzoeken en participatie zijn nog gaande en dus is het nog iets te vroeg om een 
definitieve voorkeur uit te spreken.

GroenLinks wijst erop dat sportverenigingen zorgen voor sociale cohesie. De gemeente 
heeft nog nooit zoveel inwoners gehad en de schaarse ruimte dient zo goed mogelijk te 
worden benut. Het is een goede zaak dat een aantal varianten zijn uitgewerkt om een beeld 
te krijgen van de mogelijkheden. Een uitgebreid voortraject heeft geleid tot een solide 
onderzoeksrapport en er zijn een hoop varianten voor TIW-Survivors onderzocht. De 
verhuizing naar Sportpark Middenmeer is de beste gebleken. GroenLinks onderschrijft deze 
conclusie maar begrijpt de emoties die daarmee gepaard gaan zeer goed en dat de 
vereniging het niet als een verbetering ziet.

Ons Diemen vraagt welk onderzoek wordt bedoeld.

GroenLinks heeft het over het onderzoek van de gemeente Amsterdam naar de 
mogelijkheden voor de toekomst van zowel hockey als honkbal in deze buurt.

Ons Diemen vindt een inventarisatie geen onderzoek.

GroenLinks zegt dat het goed is vanwege de ruimtelijke druk om zoveel mogelijk sport op 
Sportpark De Diemen kwijt te kunnen. Variant 3 is het groenst, goedkoopst en zorgt voor de 
minste overlast. Variant 2 stuit tegen de borst omdat het wandelpad achterlangs 
onderbroken wordt. Het wordt veel gebruikt door omwonenden en voert langs een mooie 
strook Diemense natuur. Daarnaast worden flora en fauna sterker aangetast in deze variant 
en wellicht wordt de geluidsoverlast voor omwonenden groter. Dat weegt niet op tegen een 
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net wat betere plek om auto’s te parkeren of kortere looproutes voor sporters. Het college 
moet bij de uitwerking van de varianten in samenwerking met de sportverenigingen en 
omwonenden zoveel mogelijk inzetten op de ecologische inpasbaarheid en dat het 
wandelpad behouden blijft.

Ouderenpartij Diemen is van mening dat met het voorliggende voorstel de ruimteproblemen 
van de sport niet worden opgelost en het creëert daarentegen nieuwe problemen. Uit het 
Amsterdamse onderzoek kan niet worden afgeleid dat de verhuizing naar Sportpark 
Middenmeer de beste oplossing is. Het college gaat voorbij aan de diversiteit van de 
sportdeelnemers en aan de participatie, niet alleen van sportclubs maar ook van 
omwonenden.
Sportbeoefening is hier een regionale aangelegenheid. De behoefte aan sporten en 
accommodaties zal dus ook regionaal moeten worden opgelost.
Het voorstel om honkbal uit Diemen naar Sportpark Middenmeer te verhuizen creëert een 
tekort aan speel- en trainingsgelegenheid in de regio Diemen/Zuidoost. De gemeente 
Amsterdam kan of wil dat niet oplossen in Zuidoost terwijl deze sport in de regio populair is 
onder de veelal gekleurde bevolking die in Diemen rond 25% of meer bedraagt. Het college 
laat het afweten om een populaire sport voor deze groep te behouden.
TIW-Survivors moet bij een gedwongen verhuizing naar een onvolwaardige accommodatie in 
Sportpark Middenmeer rekening houden met ledenverlies en een gebrek aan 
groeimogelijkheden. Dat is ook de ervaring van verenigingen als Quick en Nordstars. De 
Diemense honkbalclub Giants heeft dat in 1988 ook ervaren na het vertrek naar Almere. De 
achtergebleven leden begonnen een nieuwe club Survivors maar het college pleegt een 
dolksteek op termijn aan een zo belangrijke sport.
In met name Amsterdam is er een groot tekort aan speel- en trainingsgelegenheid voor 
hockey. Dit kan alleen worden opgelost als Amsterdam nieuwe terreinen en accommodaties 
voor deze sport aanwijst maar dat gebeurt te weinig. Diemen alleen kan dat niet oplossen. In 
Diemen is minder ruimte voor sportvoorzieningen door de flinke woningbouw na 1945. Om 
dit probleem te maskeren wil het college nu een Diemense sportclub weg hebben ten 
faveure van een andere sport.
De nieuwe bewoners van de Sniep zijn niet blij met de geluid- en parkeeroverlast maar als 
vanuit de wijk nu al het verschil in geluid kan worden gemerkt tussen zacht voetbal en hard 
honkbal kan uit ervaring worden gezegd dat het slaan van een hockeybal ook harde geluiden 
veroorzaakt.
Het college komt met 3 varianten voor de herinrichting van het sportpark die ook weer 
nieuwe problemen met zich meebrengen. Alleen al de verwijdering van het recent geopende 
natuurpad is niet acceptabel. Als het kan blijven moet het beter toegankelijk worden gemaakt 
voor mensen met een beperking. De fractie is niet blij met dit onvoldragen voorstel onder 
deze zachte voorwaarden en ten koste van een Diemense sportclub.

PvdA stelt dat normaal gesproken bij deze vergadering op de tribune allemaal honkballers of 
hockeyers hadden gestaan van denk aan ons. Afgelopen dinsdag heeft TIW-Survivors een 
bijeenkomst belegd voor raadsleden maar het is jammer dat daar zo weinig fracties waren 
vertegenwoordigd.
In de gemeente Diemen wordt ook geworsteld met ruimte want er worden woningen 
gebouwd en daar horen voorzieningen bij. Constant wordt er nagegaan hoe die ruimte kan 
worden gecreëerd, ook al stuit dat soms op verzet van omwonenden. Er waren hele lange 
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wachtlijsten bij de hockeyverenigingen in de omgeving. In 2017 was er bij Athena een 
bijeenkomst van Diemense ouders waar behalve de PvdA ook de VVD aanwezig was, en 
toen werd gezegd dat het misschien wel een verantwoordelijkheid is voor de gemeente 
Diemen om te kijken of hockey in Diemen te realiseren is. Gelet op de verhoudingen in de 
raad was er waarschijnlijk geen meerderheid om dat te realiseren op Spoorzicht en dat is 
ook uitgekomen.
De serieuze verkenning van de gemeente Amsterdam concludeert dat er maar één 
realistisch scenario is en dat ligt nu voor. Er werd ook geconcludeerd dat dat alleen kans 
heeft bij een compromisloze uitvoering. TIW-Survivors gaat er qua ruimte en mogelijkheden 
op achteruit en is daar niet blij mee. Het is echter van belang dat honkbal op een steenworp 
afstand van het gemeentehuis van Diemen beoefend kan worden. De Diemer IJsclub 
gebruikt een accommodatie die verder verwijderd is dan het veld van OVVO.
Vanavond gaat het vooral over de toekomst van TIW-Survivors en dat is nog een beetje 
onduidelijk maar dat is onvermijdelijk want het is de gemeente Amsterdam niet kwalijk te 
nemen dat ze de honkbalaccommodatie pas wil renoveren en opknappen als de komst van 
deze honkbalvereniging zeker is. Ook daarom is een beslissing gewenst maar er liggen 
duidelijke schriftelijke toezeggingen van de wethouder van Amsterdam en aangenomen 
wordt dat zij zich daaraan houdt.
Wil het college TIW-Survivors naast de al toegezegde voorzieningen de club met raad en 
daad terzijde staan om bijvoorbeeld de toezeggingen van Amsterdam compromisloos te 
bewaken? Hoe het precies wordt geregeld op de Middenmeer is iets tussen de Survivors en 
OVVO. Zij moeten daar samen de schouders onder zetten en dat is ook belangrijk voor de 
toekomst van honkbal als zodanig want als onderhavig raadsbesluit wordt aangenomen en 
de honkbalvereniging besluit vervolgens om daar niet aan mee te doen en een juridische 
procedure begint. Dan is het de vraag of de gemeente Amsterdam de accommodatie direct 
gaat opknappen terwijl Diemen zal doorgaan met een van de varianten om Sportpark De 
Diemen her in te richten. Dat zou op den duur kunnen betekenen dat de 
honkbalaccommodatie verdwijnt uit dit stuk van de regio Amsterdam maar honkbal moet deel 
blijven uitmaken van de mogelijkheden in deze regio om sport te bedrijven.

Ons Diemen vraagt of de PvdA een concreet plan voor inrichting van het veld heeft gezien bij 
OVVO. 

PvdA zegt dat er heel concrete dingen staan in de brief van de wethouder van Amsterdam 
en eerder is gevraagd aan het college om die afspraken compromisloos uit te voeren 
inclusief de verlichting et cetera. Als het raadsvoorstel op 2 juli wordt aangenomen, wordt 
dan op 3 juli begonnen met de uitvoering van de werkzaamheden om te komen tot 
verandering van de sportparken? Op welke termijn kan er dan daadwerkelijk gesport worden 
op de nieuwe velden?

Wethouder Klaasse merkt op dat er inderdaad gewoekerd is met de ruimte en dit is een hele 
ruimte-efficiënte indeling. Tegelijkertijd deelt het college de zorg van TIW-Survivors. Hockey 
wordt op dit moment niet in Diemen aangeboden. Er zijn nog steeds enorme wachtlijsten bij 
de hockeyverenigingen in Amsterdam. Er zijn 250.000 hockeyers in Nederland, 20.000 
honkballers en meer dan 1 miljoen voetballers. Als dat wordt geëxtrapoleerd naar de 
bevolking van Diemen bij 35.000 inwoners gaat het om ongeveer 40 Diemense honkballers 
terwijl uit het rapport blijkt dat 34 Diemense honkballers lid zijn van TIW-Survivors. Er worden 
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dan ongeveer 500 Diemense hockeyers verwacht. Er zijn wel een paar bij IJburg en nog 
meer bij Athena maar er zijn dus veel Diemenaren die potentieel willen hockeyen. Bij voetbal 
gaat het dan in Diemen om bijna 2000 voetballers.

Ons Diemen merkt op dat het dorp Diemen geen Bloemendaal is. Het gaat om de 
samenstelling van de bevolking of het lukt om er een hockeyvereniging op te richten.

Wethouder Klaasse geeft aan dat Diemen veel meer een standaardgemeente is dan 
Bloemendaal. Als wordt gekeken naar alle leefstijlgroepen is Diemen een zeer gemiddelde 
gemeente in Nederland. Er zijn ook een aantal Diemenaren die bij OVVO spelen en er wordt 
dan op iets meer dan 40 honkballers uitgekomen. Zelfs al zouden er veel leden weglekken 
naar wijken in Amsterdam en Duivendrecht, dan heeft SV Diemen een potentieel om veel 
meer leden dan 1000 te krijgen. Het verleden van TIW-Survivors is bekend. De club heeft 
landelijk op hoog niveau gespeeld en is zelfs landskampioen geworden maar is vervolgens 
naar Almere gegaan onder druk van wethouder Van Dijk en een sponsor. Oorspronkelijk 
komen alle bloedgroepen van TIW-Survivors uit Amsterdam. Veel Amsterdamse 
verenigingen zijn in Diemen geland omdat ze naar de periferie werden geduwd en dit is een 
vreemde ontwikkeling want voor het eerst komt er nu een beweging de andere kant op. Een 
deel van de honkbalvereniging is heel honkvast en heel Diemens en bij die mensen doet het 
veel pijn. Dat zit voor een deel ook in de niet-spelende leden. Natuurlijk is traditie en historie 
heel belangrijk. Dat heeft het college ook meegewogen maar in die afweging is toch de 
keuze gemaakt voor 800 of meer sporters en een veel diverser gebruik van de sportvelden. 
Waarschijnlijk zal SV Diemen onder de 50% duiken vanwege de komst van de 
hockeyvereniging wat betreft het gebruik van het sportpark. De diversiteit neemt dus echt toe 
met daarbovenop de handbal en beachvolleybal. Diversiteit is ook een belangrijk argument 
voor de gemeente Amsterdam want varianten waarbij HC Diemen naar Amsterdam gaat zijn 
afgewezen omdat Amsterdam niet alleen maar voetbal en hockey wil op Sportpark 
Middenmeer.

Ons Diemen juicht het toe dat de bestaande verenigingen in Diemen meer ruimte krijgen 
maar hoe staat het met de zachte landing voor TIW-Survivors?

Wethouder Klaasse heeft de afgelopen jaren geknokt voor een zachte landing en misschien 
hadden de hockeyers 1 of 2 jaar eerder kunnen beginnen maar dan was Sportpark 
Middenmeer absoluut niet rond geweest. Daarom is ook in gesprek gegaan met de 
gemeente Amsterdam en na een aantal hick-ups is dat ook bestuurlijk rondgekomen. Het 
rapport geeft aan dat het mogelijk is en de wethouder van Amsterdam geeft dat ook 
herhaaldelijk aan. Op het moment dat de gemeente Diemen het besluit neemt wordt het 
gelijk in werking gezet want de aanbesteding staat klaar. Als het voor TIW-Survivors krap 
gaat worden op die accommodatie zijn er nog mogelijkheden met het kunstgrasveld ernaast 
om daar nog extra capaciteit toe te voegen. De gemeente Amsterdam kijkt heel erg naar hoe 
de honkbalsport zich daar gaat ontwikkelen. Het college zal de honkbalvereniging daarin 
bijstaan en wil graag dat ze blijft sporten in de Diemense binnensportaccommodaties.
Het beeld is dat BeeBall bijna overal kan. Er zijn verschillende plekken waar dat zou kunnen, 
bijvoorbeeld op een Cruyff Court en het 4e veld van SV Diemen zit ook niet direct helemaal 
vol. Dat zou ook een hele goede plek zijn om BeeBall-activiteiten te organiseren, uiteraard in 
overleg met de verschillende clubs. Het college zal zich daar hard voor maken. De velden 
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zijn van de gemeente en zo zijn er bijvoorbeeld ook gesprekken met de korfbal over het 
gedeeld gebruik op dit moment tussen korfbal en hockey.
De spoordriehoek gaat nooit een sportpark worden want het is niet te ontsluiten. Wellicht wel 
de weilanddriehoek maar dat is een heel lang traject want de poortwachter hiervoor is de 
provincie. Dat gaat 10 jaar duren en als gesproken gaat worden over de omgevingsvisie zou 
de vraag kunnen worden gesteld of dit een plek kan zijn voor sport en of een gedeelte van 
de sport op Sportpark De Diemen daar naartoe moet worden verplaatst of dat weer de 
honkbalvereniging weer terug wordt gehaald uit Amsterdam om daar te gaan sporten.
Als TIW-Survivors en OVVO bij elkaar komen op Sportpark Middenmeer is de rek er wel 
redelijk uit. Amsterdam kan nog wel wat faciliteren met aanpalende velden maar een hele 
grote groei zal niet kunnen plaatsvinden. Landelijk gezien zit de honkbal onder de 20.000 
leden maar enkele decennia terug was dit het dubbele en op dit moment is de tendens dat 
het aantal honkballers terugloopt.
Variant 2 is de variant die het beste past voor voetbal omdat het goed aansluit bij de 
bestaande voetbalvelden. Een aantal partijen vindt variant 1 de beste variant vanwege het 
wandelpad en de natuurwaarden. Het zit wellicht ook in de omwonenden omdat daar minder 
licht- en geluidshinder is. Dit zal worden meegenomen maar de voorkeur is voor variant 2 
omdat daarmee SV Diemen optimaal wordt gefaciliteerd. Het doet deugd dat een partij die 
vol voor groen gaat zegt dat variant 3 wellicht het mooiste perspectief is maar dat het voor 
sport belangrijk is om die ruimte zo efficiënt mogelijk in te delen.
Spoorzicht is helaas onrealistisch hoewel dat een hele mooie plek was geweest om daar 
sport toe te voegen. De ijsbaan is ook nog genoemd maar er worden geen kunstgrasvelden 
of natuurgrasvelden onder water gezet want dan is er na de winterstop geen mogelijkheid 
meer om te spelen en kunstgrasvelden krijgen dan te maken met algengroei. Multifunctioneel 
is lastig. BeeBall is op veel plekken mogelijk maar voetbal en hockey op hetzelfde veld geeft 
ongelukken want dat zijn verschillende typen kunstgras. 

VVD vindt het belangrijk dat zoveel mogelijk Diemenaren kunnen sporten en het 
voorliggende voorstel voorziet daarin. Het is een goede zaak dat er nog ruimte is op 
Middenmeer om wat uit te breiden.

GroenLinks benadrukt dat de weilanddriehoek natuur moet blijven.

Ons Diemen vraagt of de wethouder het niet eens is met de technische voorwaarden die de 
honkbalbond stelt voor een zachte landing. Met een sociaal-demografische benadering kan 
toch op een andere getallen worden uitgekomen dan de wethouder zei. 

Wethouder Klaasse legt uit dat OVVO primair de communicatie heeft met de gemeente 
Amsterdam maar die vereniging heeft aangegeven dat ze geen problemen ziet, dat het past 
en dat TIW-Survivors welkom is. Op het moment dat de honkbalvereniging in de problemen 
komt om de verhuizing te realiseren, als de gemeente daar 10.000-€ 20.000 aan kwijt is, is 
dat geen probleem maar het moeten wel activiteiten zijn die goed worden onderbouwd. De 
afgelopen jaren heeft de gemeente overigens een gigantische huurkorting toegepast voor 
zowel de velden als de accommodatie.
Er zijn nog vraagtekens over de hoogte van de verlichting. Er komt een goede verlichting op 
Sportpark Middenmeer en het liefst heeft de honkbalbond masten van 23-27 m hoogte. Dat 
staat het bestemmingsplan niet toe. Ze gaat een procedure in en niet kan worden gezegd 
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hoe kansrijk dat is. Ook als er lichtmasten van 18 m hoog komen kan de sport worden 
beoefend. Bij Quick zijn bijvoorbeeld ook maar 18 m hoge lichtmasten en Nordstars heeft 
zelfs helemaal geen lichtmasten terwijl deze vereniging meer teams heeft dan TIW-Survivors 
en OVVO bij elkaar. In ieder geval heeft de gemeente Amsterdam toegezegd dat er moderne 
lichtmasten zullen komen.
De weilanddriehoek is voor nu zeker geen serieuze optie maar het is aan de raad vrij om 
daar een discussie over te voeren bij de omgevingsvisie. In ieder geval zal het moeilijk liggen 
bij de provincie. De horecagelegenheid in het Diemerbos heeft ook jaren geduurd want ook 
daar zei de provincie dat er niets mocht gebeuren. Het is ook zeker een belangrijke 
verbinding tussen het Penbos en het Diemerbos.

GroenLinks wijst erop dat de Bird Brewery kwam om het bos te beschermen. Dat ligt bij 
vestiging van sport anders.

Wethouder Klaasse herhaalt dat de provincie ook daar zei in eerste instantie dat er niets 
gaat gebeuren. Een grote groei op Sportpark Middenmeer is niet te realiseren als TIW-
Survivors en OVVO samengaan maar het past nu met de leden die de honkbalverenigingen 
samen hebben. De extrapolatie van de landelijke cijfers voor voetbal en hockey naar Diemen 
zal ongeveer kloppen. Het kan plus of min 10 % zijn maar het is een aardige indicatie.

4. Mededelingen portefeuillehouder Scholten

Er zijn geen mededelingen.

5. Jaarrekening 2019 gemeente Diemen

De heer De Vries (accountant bij Verstegen Accountants) heeft samen met de heer De Groot 
een presentatie voorbereid. In december 2019 is de managementletter aan het college 
uitgebracht. De raad heeft het concept van het accountantsverslag ontvangen en dat wordt 
definitief uitgebracht vóór de gemeenteraad van 2 juli. Datzelfde geldt voor de 
controleverklaring. Er zal een goedkeuring worden gegeven voor de getrouwheid en de 
rechtmatigheid. Dat is een prestatie van de gemeente. De belangrijkste fouten en 
onzekerheden zitten in het sociaal domein maar dat ligt voor een deel buiten de invloed van 
Diemen en dit speelt ook heel veel bij andere gemeenten.
De gemeente heeft zich te houden aan de regels van één aanbesteding. Bij andere 
gemeenten is het lastig om aan de strenge eisen te voldoen, ook omdat de fouten uit het 
verleden nog een aantal jaren meetellen. Het Sportbedrijf is als een onzekerheid opgenomen 
vanwege een stuk interne beheersing.
Het oordeel bij getrouwheid geeft aan of de jaarrekening een getrouw beeld geeft. De 
verklaring van rechtmatigheid wordt afgegeven als de gemeente voldoet aan de wet- en 
regelgeving, interne en externe regelgeving.
In de managementletter is gerapporteerd over verbijzondering interne controle. Dat was dit 
jaar onvoldoende. Vorig jaar kon op tijd worden afgerond zonder meerwerk maar dat is dit 
jaar helaas anders. In de laatste auditcommissie is dat ook toegelicht. Daardoor is het proces 
eigenlijk heel moeizaam verlopen en kon het ook pas later worden afgerond.
Een groot deel van de onzekerheid bij het sociaal domein zit in de PGB. Dat komt omdat de 
SVB ook dit jaar geen goedkeuring kan geven bij haar jaarrekening door de grote stromen. 
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Met name bij jeugd is dit jaar een behoorlijke overschrijding geweest maar dat gaat gelijk op 
met het landelijk beeld.
De omvang van de grondexploitaties is groot maar het proces is heel secuur en het verloopt 
goed. Dat geldt zowel voor de actualisaties als het risicomanagement. Dat is gedegen.

D66 vraagt of er iets is veranderd aan de kant van Diemen of van Duo waardoor het VIC-
proces anders in elkaar steekt waardoor het nu lastiger is.

De heer De Vries legt uit dat Duo+ de verbijzondering interne controle verzorgt. Die heeft 
ervoor gekozen door omstandigheden om in 2019 een extern bureau in te schakelen. Tijdens 
de rit is helaas geconstateerd dat op meerdere onderdelen het externe bureau niet aan de 
afspraken en de kwaliteit kon voldoen. Dat is jammer want in 2018 had Duo+ de VIC in eigen 
hand en dat liep prima. Dat gold ook voor de afzonderlijke gemeenten.

D66 vraagt of er afspraken zijn gemaakt waardoor er volgend jaar weer een geoliede 
afwerking plaatsvindt.

VVD constateert dat er meer is uitgegeven dan ontvangen maar dat er toch een positief 
resultaat is bereikt door het onttrekken van geld uit de bestemmingsreserves. 
Merkwaardigerwijs kon zelfs de algemene reserve worden vergroot ten opzichte van vorig 
jaar. Ook kon de schuldenlast worden verkleind. Door de hogere verwachte opbrengst van 
de grond onder Park West en de overgang naar eeuwigdurende erfpacht zal de schuldenlast 
nog meer naar beneden gaan. Dat is goed nieuws want de gemeente staat aan de 
vooravond van een aantal grote investeringen maar de vraag is wat corona de gemeente 
nog gaat brengen.
De risico’s zijn qua aantal en omvang beperkt. Het weerstandsvermogen is groot genoeg om 
de risico’s af te dekken en goed is te zien dat de claim van Rijkswaterstaat uit 1972 eindelijk 
is verdwenen.
Hoe kijkt de wethouder aan tegen de herijking van de algemene uitkering en de ontwikkeling 
van de algemene uitkering? Is dit nog steeds een van de grootste risico’s voor de gemeente? 
In 2019 werd de begroting met 1,3 miljoen overschreden en daarom is het dus heel 
belangrijk om zo snel mogelijk met adequaat management de stijgende kosten van de 
jeugdzorg in de hand te houden. Zijn alle probleemjongeren goed in beeld?
Het is jammer dat de plannen voor het tweede Huis van de buurt nog moeten worden 
uitgewerkt gezien de noodzakelijke aandacht voor eenzaamheid, met name onder ouderen 
en door het waarschijnlijke einde van de coronacrisis ouderen wat makkelijker kunnen 
bewegen. Door de vaste eigen bijdrage in de Wmo zullen ouderen minder terughoudend zijn 
bij het aanvragen van voorzieningen. Het aantal aanvragen is dan ook met 10% gestegen 
maar desondanks is binnen het totale Wmo-budget gebleven.
Wat betreft Scheerlicht is het jammer dat de voor 2019 beoogde adrescontroles niet zijn 
gehaald. Er wordt van uitgegaan dat in 2020 volop wordt doorgepakt. Het is een goede zaak 
dat station Diemen Zuid in de donkere maanden van het jaar wordt beveiligd. Daarbij wordt 
ervan uitgegaan dat dat in de komende jaren wordt voortgezet.
Het is jammer dat het nog niet is gelukt om te komen tot de oprichting van een middelbare 
school in Diemen. Wat zijn de resultaten van het lopende onderzoek? Mooi is dat in 2019 
1300 woningen zijn opgeleverd gezien de woningschaarste. Daar horen ook voorzieningen 
bij die om fysieke ruimte vragen. Van de 1300 woningen is maar liefst 800 middenhuur maar 
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de meeste huurwoningen zijn erg klein. In feite gaat het om eenpersoonswoningen. De 
nieuwe omgevingsvisie moet ervoor zorgen dat de realisatie van voorzieningen gelijke tred 
kan houden met de realisatie van woningbouw.
De VVD is het niet eens met de constatering dat de verklaring van geen bedenkingen met 
betrekking tot de biomassacentrale niet kon worden geweigerd. Er lagen steekhoudende 
argumenten om het wel te weigeren. Hopelijk is de coronacrisis geen spelbreker in het 
behalen van de doelen met betrekking tot het restafval. De fractie is zeer benieuwd wat de 
RES voor Diemen gaat betekenen.
Er wordt van uitgegaan dat de raad goed en intensief wordt betrokken bij het 
hoofdlijnenakkoord dat moet leiden tot de nieuwe OV-concessie binnen de regio Amsterdam. 
Het besluit tot de openstelling van de busbaan in Diemen Zuid is zeker nog geen gelopen 
race.

GroenLinks ziet een daling van het aantal bijstandsuitkeringen en het is goed om te zien dat 
er sprake is van een duurzame uitstroom. Het onderbrengen van het Brede Hoed Team bij 
de gemeente is een goede beslissing zodat nog beter kan worden gestimuleerd dat 
ondersteuning van cliënten integraal wordt aangepakt en zo goed aansluit bij de behoefte 
van cliënten. De voorbereiding van de intensivering van de schuldhulpverlening is een 
uitstekende actie en met de gevolgen van de coronacrisis is dit nog extra van belang. Er 
wordt goed gebruik gemaakt van de voorzieningen voor minima. Deze kwetsbare doelgroep 
wordt steeds beter bereikt. Goed is de bredere insteek van Diemen bij de VVE zodat ook 
wordt gekeken naar de emotionele aspecten van een kind.
Hopelijk zal de komende nota diversiteit tot concrete acties leiden. Graag meer aandacht 
voor eenzaamheid bij jongeren hoewel dit natuurlijk een lastig te identificeren probleem is bij 
deze groep. Het doel van de nota sociaal domein om nog beter te kijken vanuit de vraag van 
de cliënt en niet vanuit de regelingen zal hierdoor nog zeker worden versterkt.
De gemeente heeft nu concrete goede stappen gezet richting betaalbaar en duurzaam 
wonen, bijvoorbeeld het daadwerkelijk realiseren van sociale huurwoningen in de Sniep is in 
volle gang. In Holland Park West komen over enkele jaren nog meer sociale huurwoningen 
en middenhuur en een brede school waarbij ook grote stappen worden gezet in duurzaam 
bouwen. De nieuwe speelplekken die zijn gerealiseerd zijn prachtig en er wordt veel gebruik 
van gemaakt. Goed is dat kinderen uit de buurt worden betrokken bij de inrichting. Het 
nieuwe maaibeleid is goed voor insecten en maakt ook dat alles er mooi uitziet.
Op het gebied van participatie wordt veel kritiek geleverd maar er gaat ook heel veel goed 
zoals de inbreng van bewoners en bedrijven bij de herinrichting van straten wordt actief 
meegenomen. De nota sociaal domein is ook tot stand gekomen met inbreng van veel 
betrokkenen. 
Het afvalplan is eind 2019 vastgesteld maar er moet nog heel wat gebeuren om de berg 
restafval feitelijk te verkleinen. Helaas helpt de coronacrisis daar niet bij. Het lijkt zelfs tot een 
verhoging van de hoeveelheid restafval te leiden.
Helaas heeft de uitvoering van de duurzaamheidsagenda vertraging opgelopen door de 
procedure rond de biomassacentrale. Hopelijk kunnen deze periode toch nog extra stappen 
worden gezet want de opgave blijft onverminderd groot.
De keuzes in het fysieke domein liggen moeilijk en raken mensen in hun directe woon- en 
leefomgeving. Daar moet het gesprek steeds over worden aangegaan en GroenLinks staat 
achter de investering om toegankelijk te zijn en te blijven en het gesprek te blijven voeren.
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De kosten voor de jeugdzorg vormen voorlopig een groot risico en de coronacrisis zal zeker 
zijn effect hebben op de financiën van het lopende jaar en mogelijk ook op de komende 
jaren. Tot nu toe is de coronacrisis vooral een sociale crisis maar het college stuurt en voert 
uit in het belang van de solidariteit en het bieden van een vangnet voor wie dat nodig 
hebben.

CDA is ook benieuwd naar de ontwikkelingen met betrekking tot de middelbare school en 
gaat ervan uit dat van uitstel geen afstel komt. Het is pijnlijk dat toch niet duidelijk is wat er 
aan de hand is bij de jeugdzorg. Gaat het om de groei van het aantal eenoudergezinnen, is 
het een inhaalslag van migrantenjongeren? Wijkteams signaleren wellicht vaker of loopt de 
gemeente aan tegen de grenzen van maakbaarheid? Tenslotte zijn de mensen ook zelf 
verantwoordelijk voor een stabiele omgeving voor hun kinderen.

PvdA zegt dat het is gelukt om het aantal mensen dat gebruik maakt van de bijstand 
substantieel terug te dringen. 90% is na een jaar nog steeds uit de bijstand. Een nieuwe 
ontwikkeling is de aansluiting van onderwijs op de arbeidsmarkt via de Jackpot uit het 
programma Startup uit Amsterdam. Hoge verwachtingen en hopelijk wordt het wat.
De ontwikkelingen met betrekking tot jeugdzorg zijn een zorgenkindje. Dit is een 
spanningsveld tussen openeinderegeling, financiële mogelijkheden en wettelijke verplichting. 
Het VVE zal profiteren van het extra geld dat het Rijk ter beschikking heeft gesteld. De 
gemeente faciliteert en erkent het belang van een brede school.
Er zijn in totaal 1300 woningen gebouwd waarvan 800 middenhuur. Daarnaast zijn er diverse 
bestemmingsplannen met een groot aandeel voor sociale woningbouw.
De resultaten van de in het coalitieakkoord geformuleerde uitgangspunten zijn goed en 
positief terug te vinden in de jaarstukken. Een mooie opsteker is de goede 
weerstandscapaciteit om onvoorziene financiële tegenvallers te kunnen opvangen. Dat de 
rest van het positieve saldo in de algemene reserve wordt gestopt is gezien de komende 
onzekere tijd een prima idee.

D66 zegt dat de weerstandscapaciteit er prachtig uitziet. Straks komt er een corona-overzicht 
maar voor dit jaar moet worden gekeken wat voor impact het heeft en of over de drempel 
wordt heengegaan. 

Wethouder Scholten constateert een hele verschuiving vergeleken met 10 jaar geleden. De 
raad gebruikt de behandeling van de jaarrekening steeds meer om terug te kijken naar het 
gevoerde beleid en er wordt minder over geld gesproken. De weerstandscapaciteit is best 
goed. Een groot deel van de uitgaven in verband met de corona zullen door het Rijk worden 
gedekt maar uiteindelijk zal de gemeente ook een aantal dingen op het eigen bordje krijgen. 
Dan neemt de reserve af maar die is er ook voor om klappen op te vangen maar bij de 
discussie over de kadernota en begroting wordt daar uitgebreider op terugkomen.
Er wordt al wat langer met de Duo-organisatie gesproken over hoe de interne controle met 
ingang van dit jaar gaat worden opgezet. Bovendien komen er een aantal nieuwe taken in 
2021 op het gebied van verklaringen die het college moet gaan geven over rechtmatigheid. 
Deze week is nog een gesprek geweest met de collega-portefeuillehouders van de Duo-
gemeenten. Er ligt een goed voorstel en inmiddels is geworven om het weer zelf te doen. De 
Duo-organisatie is heel tevreden over de kwaliteit die instroomt. De ambitie is om het weer 
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op orde te krijgen zoals het in het proces van de jaarrekening 2018 ging. Daarnaast is het 
belangrijk dat alle managers in de processen daar ook een taak in hebben.
Op veel prangende vragen wordt later teruggekomen bij de kadernota en de begroting die 
besproken worden en bij diverse beleidsnota’s die in de loop van dit jaar komen.

VVD bedankt de accountant voor de toevoeging van bedragen op pagina 5. Waarom is dat 
niet gebeurd voor het weerstandsvermogen?

De heer De Vries legt uit dat weerstandsvermogen een minder harde norm is. De kwalificatie 
ervan is uitstekend. Dit in tegenstelling tot andere grootheden wat echt harde gecontroleerde 
cijfers zijn uit de jaarrekening.

VVD blijft dat vreemd vinden want er wordt toch een ratio uitgerekend.

Wethouder Sikkes zal de complimenten over het beheer van de openbare ruimte 
overbrengen naar de afdeling. Het gaat een hele zware taak worden om de hoeveelheid 
restafval naar beneden te krijgen dit jaar. Hiervan is al gewag gemaakt in de coronabrieven 
en er komt morgen nog informatie naar de raad met betrekking tot restafval.

De heer Boog geeft aan dat er 240 adrescontroles zijn uitgevoerd maar dat ging over 116 
individuele adressen. Dit jaar zijn vanwege de coronacrisis een aantal maanden geen 
adrescontroles uitgevoerd. Hopelijk kan dit binnenkort weer worden opgepakt met een 
aangepast protocol maar waarschijnlijk wordt dit jaar niet gekomen aan het streefgetal maar 
het afgelopen jaar is de doelstelling bijna bereikt.

Wethouder Klaasse legt uit dat er in heel Nederland grote overschrijdingen zijn op het gebied 
van jeugdzorg en zeker ook in de regio. Daar zal met de raad over worden gesproken tijdens 
de commissie Transformaties. Er is sprake van een complexere samenleving, meer jongeren 
in de jeugdzorg en ook complexere zorg. Dat komt voor een deel door de goede toeleiding. 
Jeugdzorgaanbieders hebben ook meer macht en er is spanning tussen enerzijds een 
openeinderegeling en anderzijds soms ook keuzes maken en de verantwoordelijkheid leggen 
bij jeugdzorgaanbieders wie echt jeugdzorg nodig heeft en wie vooral moet opgroeien en op 
een gegeven moment toch wel goed terecht komt.
Het is inderdaad heel spijtig dat de middelbare school niet doorging. OSB is volop bezig met 
corona en heeft niet de denkcapaciteit om naar een nieuw concept toe te gaan. Bovendien is 
er pas vanaf 2023 weer plek in het Atelier voor tijdelijke huisvesting. In 2021/2022 zal 
worden gewerkt naar een nieuw concept maar met het OSB-concept zal het lastig zijn om 
veel leerlingen voor havo en vwo aan te trekken. Op zich is 80 leerlingen bij de eerste 
inschrijving heel veel maar de verdeling was voor de OSB niet haalbaar.
Er is al een tweede Huis van de buurt, namelijk het Noorderlicht. Er kan daar echt nog wel 
wat groei komen in activiteiten. Dat is gerealiseerd binnen de bestaande budgetten maar het 
is goed om ze aan te sporen om een nog duidelijker profiel te kiezen en de SWD dient nog 
meer voor het voetlicht te brengen waar ze voor staat. De SWD heeft de afgelopen jaren een 
flinke ontwikkeling doorgemaakt, onder andere door de directeuren, maar ook door de 
buurtsportcoaches die een belangrijke rol hebben. Daarnaast mag het Noorderlicht geen 
kopie worden van het Kruidvat in Diemen Zuid want anders worden de stromen te veel 
verdund.
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D66 zag bij de beantwoording van de technische vragen dat er wat correcties moesten 
worden doorgevoerd. Zijn die correcties voor de volgende besluitvormende raad ook 
aangebracht?

Wethouder Scholten zegt toe dat bij de besluitvormende raad in de jaarrekening de 
correcties zijn opgenomen.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat.

6. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 23.22 uur.


